
Dagsorden og referat til skolebestyrelsesmøde tirsdag 21. februar 2023 
 

HUSK: Formøde for forældrevalgte bestyrelsesmedlemmer kl. 16.00 – 17.00 

Sted: Marstal Skole, 

Lærerværelset 

Tidspunkt: kl. 17.00 – 19.00 

Referent: Maria Sigsgaard 

Deltagere: Ane Katrine Vig, David Brandenhoff, Mette Stjernholm, 

Lea Storm, Karin Jonge, Pia Justesen, Steen Agersø, Mads Møller, 

Malthe Rasmussen, Charlotte Kisby, Maria Sigsgaard, Karsten Solberg, 

Carina Güllendorf, Heidi Priebe Beck 

Afbud: Hanne Pia Kølleskov, Mai My Humaidan, Lisbeth Risom, 

Kathrina Haugaard 

Fraværende: 

Dagsorden  

Hvad handler punktet om, er der 

særlige ansvarlige, gæster og er det 

til orientering (O), drøftelse (D) eller 

beslutning (B) 

Tid 

Estimere

t tid til 

punktet 

Referat 

Opsummering af orienteringen/drøftelsen, 

konklusion på beslutning, angivelse af evt. 

ansvarlig og evt. deadline. 

Formidling 

Til hvem, af 

hvem og 

hvordan? 

1. Valg af ordstyrer (B) 

 

2 min Mette Stjernholm  

2. Godkendelse af 

dagsorden (B) 

 

2 min Dagsorden godkendt  

3. Godkendelse af referat (B) 

 

3 min Referat godkendt  

4. Timetal skoleår 2023/24 

(D/B) 

- Se uddybende 
bemærkninger 

15 min Karsten orienterer om forkortede skoledage 

Dansk, matematik og historie er der 

minimumstimetal på, resten kan justeres. 

Svømning er ikke obligatorisk, hvis man 

fjerner det skal timerne i stedet laves til 2-

lærer timer. 

Besluttes: Timetallet for 3. klasserne øges 

ikke og 6. klasses svømning konverteres til 

en anden type undervisning - (evt. Idræt 

eller 2-lærer). Ledelsen afklarer med 

lærerne, hvilken type time den skal 

konverteres til.  

 

5. 

 

Budget 2023 og resultat 

2022 (O) 

- Se uddybende 
bemærkninger 

15 min Orientering om skolens budget 

Med forbehold ligger vi på et underskud 

næste år, som dog forventes at være lavere 

end i 2022. Se uddybende bemærkninger. 

Vi skal i gang med en fase 2 besparelse. 

 



Ledelsen giver input til 

kommunalbestyrelsen via økonomiafd., 

som afgør hvordan besparelser udmøntes i 

Ærø Kommune.  

6. Mobilregler – godkendelse 

af proces (B) 

- Arbejdsgruppens 
oplæg til proces 
vedhæftet som 
bilag 

15 min Processen gennemgås. 

Kommentarer til proces: 

Den 26. april er lidt sent i forhold til 

afgangseleverne. Det kunne være før 

påske hvis muligt, men bliver svært. 

Udgangspunktet er at reglerne skal være 

klare. 

Forældrene skal informeres, så de kan 

snakke med deres børn.  

Step 5: Kan en skriftlige info sendes ud til 

lærerne - her er vi nået til. Lærere skal 

melde tilbage inden den 15. dvs. de har en 

uge. 

 

 

7. 

 

Sidste skoledag – revy, 

alkohol mm. (D) 

- Se uddybende 
bemærkninger 

20 min KSO og elevrådet går rundt i klasserne og 

fortæller hvordan sidste skoledag foregår.  

Revy - der er en lærer som læser korrektur 

på revyen.  

Eleverne får grønt lys til at lave en revy 

En køreplan over sidste skoledag bliver 

sendt rundt til forældre  

Skolebestyrelsen opfordrer til at man 

skriver her at der ikke bør serveres alkohol 

på turen rundt. Så man ikke kommer 

alkoholpåvirket i skolen eller kører 

alkoholpåvirket og samtidig overholder 

færdselsreglerne. (kører ud foran bussen). 

Dette som tidligere skoleår.  

 

8. Evaluering Fastelavn (D) 

- Se uddybende 
bemærkninger 

20 min Undren over hvor 6. klasse ikke er med i 

udskolingen, når der er ny struktur. Der skal 

kigges på de dilemmaer det giver for 6. 

årgang. 

Sluttidspunktet ligger meget sent for de 

små. Ny tidspunkt kunne være Kl. 17.30 - 

20.00, så det passer med den sidste bus. 

Skolebestyrelsen kan stå med en bod, så 

folk kan se hvem vi er 

 



7. klasse er små til fastelavnsfesten i 

udskolingen.  

Det kan opleves som en fragmenteret fest. 

Måske kunne disko være i drengenes 

gymnastiksal og caféen i pigernes 

gymnastiksal. 

Festen hos de små gik godt, den kunne 

også laves om så den var i skoletiden. 

Fastelavnsfesten bliver evalueret på 

afdelingsmøderne. 

 

9. Meddelelser (O) 

 Elevrådet 

 Skolens leder 

 Medarbejder-
udvalget 

 SFO 

 Formand 
- Se uddybende 

bemærkninger 

20 min Elevrådet: kåringer til fastelavnsfest. 

Forskellige holdninger er blevet vendt. Der 

er både for og imod af have dem.  

Nyt navn er elevrådet ikke tilhængere af. 

Synes ikke de er blevet orienteret.  

Skolens leder: Nye ansættelser. 

Besparelser fase 2: vi skal lave kan/skal 

analyser og andre analyser. Derefter skal 

politikerne ind og pege på besparelser. 

MED: På lørdag holdes en medarbejder 

dag med temaet konflikthåndtering. 

Afholdes af Center for Konfliktforebyggelse. 

SFO: ny dato - nyt navn til SFO, der bliver 

udskrevet en konkurrence 

Formand: Det er på seneste KSU møde 

besluttet at udskrive en konkurrence om ny 

SFO Samt igangsættelse af proces om 

eventuelt navneskifte for Marstal Skole. 

Opgave pålægges skolebestyrelsen, som 

skal pege på nyt navn. 

Alkohol og Samfund holdt workshop i viften 

alle 7-10 elever og forældre inviteres til 

temaaften 2. marts. 

 

 

 

 

 

 

 

Proces med 

SFO- navn 

ordnes først 

og derefter 

kan skolens 

navn drøftes. 

8. Eventuelt (O) 

 

 

5 min   

 
 

Uddybende bemærkninger: 
 
Bemærkning til punkt 4: Timetal skoleår 2023/24 



Herunder er UVMs forklaring til timetal, så I hurtigt kan sætte jer ind i reglerne. 
Timetalsplanen fra UVM som vi følger, samt udkast til sagsfremstilling er vedhæftet som bilag 
  
Fra UVM: 
Minimumstimetal for dansk, matematik og historie 
Der er fastsat et minimumstimetal for fagene dansk, matematik og historie. Minimumstimetallet er det antal 
timer, som kommunerne skal tilbyde hver klasse på folkeskolerne i de tre fag – som minimum. 
Vejledende timetal for fagene 
Der er fastsat et vejledende timetal for de øvrige fag. Vejledende timetal er det antal af timer, som ministeriet 
anbefaler i de enkelte fag på de enkelte klassetrin fra 1.-9. klassetrin. 
Der er ikke noget krav om, at skolerne skal tilbyde et timetal svarende til det vejledende timetal, men 
skolerne har pligt til at tilbyde det samlede årlige minimumstimetal pr. klassetrin. Der skal planlægges med et 
timetal, som tager højde for, at undervisningen skal leve op til de målbeskrivelser, der er fastsat i fælles mål. 
 
Skoleleders klare anbefaling er, at der ikke pilles ved timetal som udgangspunkt, men kun forkortes i forhold 
til muligheder der er i forhold til den understøttende undervisning. Det skyldes, at det er svært at leve op til 
fælles mål, hvis vi nedjusterer timetal. Med andre ord – det foreslås at vi fastholder den model vi har benyttet 
i 2022/23, hvor undervisningstimetallet nedsættes 1-2 lektioner på årgangene. 
Vedhæftet udkast til en sagsfremstilling (skal formelt godkendes af KSU), som behandles i februar. Det er 
sammenfaldende med vores skb-møde, men hvis ikke det kommer på nu, risikerer vi at de ikke når at 
forholde sig til ”busdelen” som kan have en økonomisk påvirkning. Skoleleders forventning er, at 
sagsfremstilling bliver godkendt. 

 
Bemærkning til punkt 5: Budget 2023 og resultat 2022 
Skolen har i år et underskud på kr. 621t. 
 
Følgende tekst er sendt til økonomiafdelingen: 
Skolen har et underskud på kr. 621 t* i 2022. 
Det skyldes ekstra omkostninger til det specialiserede område/inklusionsopgaver (påvirker underskud med 
ca. 1/3), samt øgede og ekstraordinære driftsudgifter (påvirker med ca. 2/3). Herunder bl.a. indkøb af 
særligt lytteudstyr (klasse med elever med hørevanskeligheder) og indkøb af møbler (flere elever). 
Det samlede underskud indeholder overført underskud på kr. 266 t fra 2021. 
Det forventes at det samlede underskud for 2023 (inkl. overført underskud fra 2022) samlet set kan holdes 
på et lavere niveau end nuværende kr. 621 t. Dog med forbehold for at vores udgifter til inklusionsopgaven 
stiger hurtigere end de supplerende tilførsler fra undervisningsministeriet (generelt løft af folkeskolen). 
*Fratrukket beløb til undervisning af ukrainske flygtninge og udgifter til covid 19, som forventes modregnet. 
  
Karsten redegør for forventningen til udgifter på det specialiserede område/inklusionsopgaver. Endvidere 
gennemgås det budgetark som er vedhæftet som bilag.  
I så fald der er ændringer til dette (er i øjeblikket i proces) sendes disse inden mødet. 
 
Bemærkning til punkt 7: Sidste skoledag 
Vi har i SKB tidligere haft drøftelser vedr. afgangselevernes sidste skoledag, bl.a. omkring elevernes revy. 
Der er forskellige holdninger til om der fortsat skal laves revy, og i så fald hvordan den skal ”styres” og af 
hvem, men uanset så er der behov for en beslutning og udmelding til eleverne. Både om revyen – og om 
generel ”køreplan” for dagen.  
 
Bemærkninger til punkt 8: Evaluering fastelavn 
Efter et par år med ”corona-fastelavn” er der i uge 6 afholdt fastelavnsfejring ”som i gamle dage”. Hvordan 
gik det? Er der behov for ændringer i ”set-up’et” til næste gang? 
Hvorfor følger opdelingen til de 2 fester ikke skolens organisering (0. – 5. klasse og 6. – 10. klasse)? 



Tidspunktet fra kl. 18.00 – 20.30 er formentlig ikke optimalt for de små elever ifht. Sengetider på en 
skoledag, og som hele øens folkeskole, kan det synes problematisk at skolearrangementer slutter efter den 
sidste bus kører fra Marstal. 
 
Bemærkninger til punkt 9: Meddelelser 
Fra formanden: Ærø Kommune afholdt i samarbejde med Alkohol & Samfund en workshop med titlen 
”Unge, trivsel og alkohol” den 24. februar, med deltagelse af medlemmer af kommunalbestyrelsen, 
skoleledere, skolebestyrelsesmedlemmer og elevrådsmedlemmer. (Jeg havde også videresendt invitationen 
til kontaktforældrene for 6. – 9. årgang efter aftale med Ærø Kommune) Her blev det blandt andet drøftet 
hvordan vi kan skabe alternativer til de fællesskaber der involverer alkohol – og der kom en masse gode, og 
konkrete forslag på bordet. 
Det møde opfølges nu af en dilemma- og debataften for lærere, elever og forældre i 7. – 10. klasse, torsdag 
2. marts kl. 19-21. Invitationen er udsendt på AULA, men den er også vedhæftet her og jeg håber på et stort 
fremmøde af både forældre og elever. 
 

 

 

 

 

 

 

 


